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hyresgäster i stadens bostadsbolag att friköpa sina lägenheter och genom att majoriteten av 

likaledes dogmatiska ideologiska skäl motsätter sig avyttringar ur bostadsbolagens bestånd 

uppstår inga realisationsvinster. Därmed är majoriteten till följd av sin politik tvingad att helt 

och fullt finansiera investeringarna genom extern upplåning. Prognosen i de finansiella 

månadsrapporterna är således att majoriteten kommer att låna omkring en miljard kronor i 

månaden, med följd att kommunkoncernens skuldbörda mer än fördubblas till omkring 50 

miljarder kronor vid utgången av innevarande mandatperiod.” 

 

§. 12 Inriktningsbeslut gällande AB Stockholmshems nyproduktion av bostäder i 

 Rustmästaren 2 m.fl. Bergholmsbacken, i stadsdelen Bagarmossen 

 

Förelåg koncernledningens och stadsledningskontorets gemensamma tjänsteutlåtande. 
 

Koncernstyrelsen beslutade att föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 
 

1. Inriktningen för nybyggnation i Bergholmsbacken omfattande 180 lägenheter, varav 

12 stödlägenheter, till en total investeringsutgift om 545 mnkr inkl. moms godkänns.  
 

Koncernstyrelsen beslutade för egen del följande. 
 

1. Inriktningen för nybyggnation i Bergholmsbacken omfattande 180 lägenheter, varav 

12 stödlägenheter, till en total investeringsutgift om 545 mnkr inkl. moms godkänns.  

2. Beslutet i ärendet justeras omedelbart.  

 

Särskilt uttalande avgavs av Joakim Larsson m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) samt 

suppleantyttrande från Erik Slottner (KD) och Karin Ernlund (C) enligt följande: 

 

”Vi har inga invändningar i sak mot föreliggande projekt eller mot en hög investeringstakt 

som sådan. När Stockholm växer i en historiskt stor omfattning är det både nödvändigt och 

rimligt att möta den växande stadens behov med betydande investeringar i såväl bostäder 

som skolor och infrastruktur av olika slag. Under Alliansens år i majoritet ökade också 

investeringstakten betydligt för att svara upp mot framtidens behov. Inte minst togs en 

planering för omfattande utbyggnad av skollokaler fram. Vi har därför ingenting i sak att 

anmärka på vad avser det föreliggande ärendet, men ifrågasätter de politiska 

förutsättningarna för att säkerställa en ansvarsfull och långsiktigt hållbar finansiering av 

kommunkoncernens investeringar. 

 

Alliansen förde mellan 2006–2014 en politik för kommunkoncernen som förenade en hög 

investeringstakt med en aktiv fastighetsförvaltning som inkluderade såväl ombildningar av 

hyresrätter som beståndsförsäljningar. Därmed lades en solid grund för att genom intäkter 

från realisationsvinster minska kommunkoncernens behov av extern upplåning. När vi 

lämnade över 2014 var därför kommunkoncernens samlade låneskuld långt lägre än den hade 

varit om investeringarna hade finansierats endast genom extern upplåning. 

 

Den socialdemokratiskt ledda majoriteten för av ideologiska skäl en helt annan politik, till 

skada för kommunkoncernens långsiktiga finansiella ställning och med allvarliga följder 

även för driftbudgeten på längre sikt. Genom att majoriteten dogmatiskt förvägrar 

hyresgäster i stadens bostadsbolag att friköpa sina lägenheter och genom att majoriteten av 

likaledes dogmatiska ideologiska skäl motsätter sig avyttringar ur bostadsbolagens bestånd 

uppstår inga realisationsvinster. Därmed är majoriteten till följd av sin politik tvingad att helt 

och fullt finansiera investeringarna genom extern upplåning. Prognosen i de finansiella 
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månadsrapporterna är således att majoriteten kommer att låna omkring en miljard kronor i 

månaden, med följd att kommunkoncernens skuldbörda mer än fördubblas till omkring 50 

miljarder kronor vid utgången av innevarande mandatperiod.” 

 

§ 13. Genomförandebeslut gällande upprustning av tekniska installationer för 

Kulturhuset och Teaterhuset inom fastigheten Skansen 23 

 

Förelåg koncernledningens och stadsledningskontorets gemensamma tjänsteutlåtande. 

 

Koncernstyrelsen beslutade att föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 
 

1. Fastighetsnämnden medges rätt att genomföra upprustning av tekniska installationer 

inom fastigheten Skansen 23, till en investeringsutgift om 990 mnkr. Utgifterna för 

2018 ska rymmas inom nämndens investeringsbudget. Utgifterna för kommande år 

behandlas i budget för 2019. 
 

2. De för Stockholms Stadsteater AB redovisade konsekvenserna av genomförandet 

för upprustningen av de tekniska installationerna inom fastigheten Skansen 23, 

godkänns. 

Koncernstyrelsen beslutade för egen del följande. 
 

1. De för Stockholms Stadsteater AB redovisade konsekvenserna av genomförandet 

för upprustningen av de tekniska installationerna inom fastigheten Skansen 23, 

godkänns. 

2. Beslutet i ärendet justeras omedelbart. 

 

Särskilt uttalande avgavs av Joakim Larsson m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) samt 

suppleantyttrande från Erik Slottner (KD) och Karin Ernlund (C) enligt följande: 

 

”Kulturhuset Stadsteatern står inför en omfattande och nödvändig renovering. Att 

upprätthålla tillgängligheten och behålla publiken då bolaget kommer att bedriva sin 

verksamhet i varierande, och andra verksamheters, lokaler kommer att ställa höga krav. 

 

Kulturhuset Stadsteatern fyller en viktig funktion också genom sitt läge vid det alltmer 

utsatta Sergels torg. Om verksamhet temporärt ska bedrivas ute på torget måste det ske på ett 

sätt som låter Sergels torg vara en öppen, trygg och tillgänglig plats. 

 

Flera verksamhetsytor inom fastigheten nyttjas inte fullt ut, särskilt kvälls- och nattetid. Ett 

levande Kulturhus erbjuder kultur till besökare under fler timmar på dygnet. Olika 

verksamheter kan ske i en och samma lokal olika dagar och/eller olika delar av dygnet. Detta 

har tidigare skett i Kulturhuset. Upprustningen av Kulturhuset Stadsteatern bör genomföras 

för att underlätta samutnyttjande av lokaler mellan olika verksamheter. 

 

Vi vill också understryka vikten av att bolaget och fastighetsnämnden håller en strikt 

kostnadskontroll. Kostnadsöverstigningar drabbar de flesta av fastighetsnämndens större 

projekt och riskerar att tränga ut andra viktiga investeringar som staden behöver göra, särskilt 

på kultur- och idrottsområdet.” 

 

 


